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Vedrørende høring af Forslag til Inatsisartutlov om 

overnatningsafgift 

 

 

Koncernservice, Erhvervsafdelingen i Kommuneqarfik Sermersooq takker 

for muligheden for at kunne afgive høringssvar.  

 

Vi mener, at det er fornuftigt at indføre en overnatningsafgift, som kan 

anvendes til forebyggende foranstaltninger i områder som påvirkes af en 

øget turisme og finder det meget fornuftigt at afgiftsindtægterne tilfalder 

de områder afgifterne er opkrævet. 

 

 

Vi vil henlede opmærksomheden på 3 punkter 

 

 

• Administration af afgiftsopkrævning. Administrationsniveauet for 

erhvervet bør begrænses mest muligt, som der også står i lovens 

bemærkninger. For at minimere det administrative arbejde 

omkring afgiftsopkrævning og indberetningen vil vi foreslå, at der 

ikke laves en undtagelse for børn og unge. Afgiftsopkrævning bør i 

stedet kobles tæt sammen med den indberetning erhvervet 

allerede laver til Grønlands Statistik. Her skelnes der ikke mellem 

om en overnattende er voksen eller barn. Med den foreslåede 

aldersdifferentiering skal erhvervet fremover udvikle et nyt 

registreringssystem for at skelne deres kunder ift. alder. Det mener 

vi er en unødvendig ekstrabyrde, som ikke står mål med formålet. 

Der står i lovforslagets bemærkninger at undtagelsen for børn og 

unge er lavet hensyn til børnefamilier, børneinstitutioner og 

sportsorganisationer. Flere af institutioner og organisationer får 

støtte til deres rejser og her forestiller vi os ikke at en afgift vil være 

afgørende. 
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• Afgiftsniveauet ift. administrative omkostninger. Lovforslaget 

sætter niveauet til 20 kr.pr. overnatning pr. person over 18 år. 

Niveauet er lagt ud fra en vurdering af afgiftsniveauet i andre lande 

og placerer Grønland i den lave ende. Administrationen af beløbet 

bør stå mål med hvad vi i kommunerne/borgerne reelt får ud af 

afgiften. På baggrund af lovforslagets vurdering af, hvad det vil 

kræve af administrative omkostninger at indberette og administrere 

afgifterne, mener vi, det bør overvejes om afgiftsniveauet skal 

hæves til f.eks. 40 kr. pr. overnatning.  

• Afgiftsindtægternes anvendelse. Der bør være en tydeligere 

afklaring af hvor lokalt afgiftsindtægterne skal anvendes. Der står i 

§8 st. 4 at midlerne udelukkende kan bruges lokalt og regionalt. Vi 

ønsker en præcisering af, hvad det betyder. Kan vi f.eks. i 

Sermersooq frit disponere afgifter opkrævet i vores kommune 

uafhængigt af om afgiften er opkrævet for ophold i Nuuk, Paamiut 

eller Tasillaq eller hvor snævert skal regionalt/Lokalt forstås?  

 

 

Vi ser frem til at følge lovforslaget og står til rådighed for yderligere 

dialog. 

 

 

Med venlig hilsen 

Forvaltning for Koncernservice 

Kommuneqarfik Sermersooq 


